
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA  PARLAMENTU  ČR
Hospodářský výbor
5. volební období

Podvýbor pro podnikatelské prostředí

Z Á P I S

8.  schůze konaná dne  19. února 2008 od  15.00 hod.
v budově  PSP ČR, Sněmovní 1

Přítomni poslanci: J. Plachý,  Z. Prosek, K. Sehoř, Z. Lhota, P. Hrnčíř, M. Váňa, 
M. Melčák

Hosté: MPO –  ředitel odboru Ing.. M. Kavka  a Ing. Pokorný
HK ČR -  František Holec
 CzechInvest – Ing. Alexandra Rudyšarová
 CzechTrade – Ing. Ivan Jukl
 Sdružení podnikatelů: Jiří Víšek, J. Zoufal, Ing. P. Baubín

           
Pořad schůze:

1. Zahájení a schválení pořadu jednání
2. Podpora investic z pohledu MPO
3. Prezentace agentury CzechInvest
4. Prezentace agentury CzechTrade

Ad 1/ Schůzi zahájil předseda podvýboru Ing. J. Plachý, uvítal přítomné, kteří poté hlasováním 
schválili pořad jednání schůze.  

Ad 2/   Poslancům byl doručen podkladový materiál z MPO,  který uvedl ředitel odboru podnikání
Ing. Martin Kavka. V úvodu připomenul zavedení investičních pobídek před deseti lety, 
které však prošly celou řadou změn a již tento systém neodpovídá současnému trendu. 
Uvedl konkrétní důvody pro provedení zásadních úprav v systému investičních pobídek, 
které jsou obsaženy v přiloženém podkladovém materiálu a bude v dohledné době 
předložen vládě. Bude ovšem také předložen k poměrně široké diskusi.  Dále přítomné 
seznámil s novým Rámcovým programem na podporu technologických center a center 
strategických služeb a provedl jejich určité srovnání.Současně informoval poslance  
o poznatcích získaných v mezinárodním srovnání.

 
V rozpravě pak hovořili poslanci Z. Prosek, J. Plachý, M. Melčák, K. Sehoř, Z. Lhota, 
viceprezident Hospodářské komory F. Holec a zástupci podnikatelů. K předloženému 
materiálu i výkladu bylo vznesena celá řada připomínek  a dalších dotazů včetně nutné 
spolupráce s MF ČR a to i ve vztahu k poznatkům z mezinárodních zkušeností.  



 Na přednesené dotazy odpovídal vedoucí odboru ing. Kafka. Ve svém vystoupení se 
především odvolával na velice podrobnou analýzu investičních pobídek v ČR, kterou 
v loňském  roce  vypracovala Národohospodářská fakulta Vysoké školy ekonomické 
v Praze s využitím našich i zahraničních zkušeností a poznatků. Vedoucím autorského 
kolektivu je Doc. Ing. Jiří Schwarz, Csc. 

Uváděná studie obsahuje podrobné zdůvodnění v jednotlivých kapitolách, kterými jsou:
 

Investiční pobídky z hlediska vnější a vnitřní konkurenceschopnosti
Investiční pobídky jako faktor hospodářského růstu
Vyhodnocení vlivu investičních pobídek na trh práce
Návrh metody kvantifikace některých dopadů investičních pobídek.

Analýzu zašle  ředitel MPO poslancům  - členům podvýboru k informaci s tím,  že bude-li 
třeba, je možné se k této problematice znovu vrátit.  

V závěrečném slově předseda podvýboru ing. Plachý shrnul diskuzi v tom smyslu, 
že po desetileté platnosti zákona o investičních pobídkách rozhodně byl zákon přínosem, 
ale ukázalo se,  že  již nyní působí  řadu problémů. Proto logickým pokračováním podpory 
investic by mělo být jejich podporování prováděno  účinněji a efektivnějí především na 
základě získaných praktických poznatků a to i ve vztahu k podpoře malého a středního 
podnikání.

Ad3/ Poslancům se představila ing. Alexandra Rudyšarová, pověřená řízením  Agentury pro 
podporu podnikání a investic CzechInvest, a poté provedla prezentaci  předloženého 
podkladového  materiálu – Aktuální stav a vývoj v OPPP a OPPI -. Vyjádřila se ke 
statistickým přehledům a to jak k programu a jeho plnění v roce 2007 a dále k čerpání 
OPPP již v roce 2008 a výhledu do r. 2013. 
Připomenula, že CzechInvest má  v každém krajském městě regionální kanceláře a tyto 
kanceláře konají pro zájemce, a to většinou ve spolupráci s Hospodářskou komorou  
semináře,  kde je seznamují s různými novinkami. Koncem minulého roku se tak ve všech 
krajích konaly tyto semináře, které měly informovat a poučit zainteresovanou veřejnost jak 
čerpat prostředky ze strukturálních fondů EU. Především tyto akce byly zaměřeny na 
oblasti, kde  je velká nezaměstnanost. Důvodem byly především stanovené podmínky pro 
dotace ze strukturálních fondů , kterých se někteří podnikatelé obávají. Co se týká lákání 
zahraničních investorů do ČR, je třeba  motivovat  ty, které chceme a potřebujeme získat.  
Rozpravy se zúčastnili přítomní poslanci. Mimo jiné se  i  zajímali o spolupráci 
s CzechTradem a obchodními rady našich zastupitelských úřadů v zahraničí.  
Bylo konstatováno, že se setkávají minimálně vzhledem k tomu, že exportéři a investoři 
jsou většinou různé osoby. Spolupráce s obchodními rady i velvyslanci byla hodnocena 
kladně. 

Ad4/   Generální ředitel CzechTrade ing. Ivan Jukl  uvedl,  že CzechTrade má v zahraničí  přes 
30 kanceláří. V těchto kancelářích pracují  skutečně kvalitní odborníci. O jejich kvalitě 
svědčí i to,  že stále roste počet klientů, kteří  jejich služeb využívají. Dále uvedl, že 
v dnešní době již nestačí jen dobrá znalost cizího jazyka, ale člověk který reprezentuje 

stát, musí umět komunikovat s klienty a vědět,  jak obchodovat. Spolupráce  s obchodními 
rady velvyslanectví není významná. Tito plní jiné úkoly, které nesouvisí s obchodem. 
Naopak spolupráci  s Hospodářskou komorou  považuje generální ředitel za velmi dobrou. 
Uvedl, že se stále vylepšují projekty na přípravu odborníků pro zahraničí. Současně se 
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sleduje  vytíženost zahraničních kanceláří a podle zkušeností  se někde ruší a jinde rozšiřují.
Spolupráci s CzechInvestem považuje generální ředitel za velmi dobrou.   

V rozpravě k činnosti obou agentur hovořili všichni přítomní poslanci. V závěru se 
shodli na tom, že jednání bylo užitečné, poslanci dostali informace  jak v oblasti daní,  
podpory investic a v neposlední řadě i podpory zahraničního obchodu.  Předseda 
podvýboru posl. J. Plachý poděkoval všem přítomným za aktivní účast a hostům za 
předložené podkladové materiály a jejich uvedení.  
Jednání bylo ukončeno v 17.10 hodin. 

Zapsala asistentka podvýboru
 H. Ambrožová 

 

  
  
schválil předseda podvýboru

 Ing. Jaroslav  P l a ch ý  v.r.
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